
PROTOKÓŁ

z obrad Komisji Wspólnej Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 07 września 2021 r.

Rozpoczęcie: godz. 14:00

Zakończenie: godz. 15:45

Posiedzenie Komisji Wspólnej odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy  w Trąbkach

Wielkich,  ul.  Gdańska  12.  Posiedzenie  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew

Leszczyński,  który przywitał  obecnych i  stwierdził,  że większość radnych jest  obecna.  W

obradach uczestniczyli  Radni  zgodnie  z  załączoną listą  obecności,   ponadto  Wójt  Gminy

Błażej Konkol i Skarbnik Zofia Gorzyńska.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że materiały sesyjne zostały przekazane radnym

e-  mailowo,  a  materiały  w  wersji  papierowej  dostępne  były  w  biurze  Rady w Urzędzie

Gminy. W porządku obrad jest 12 punktów:

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad

- Zatwierdzenie porządku obrad.

-  Przyjęcie protokołu z XXXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Podjęcie  uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki  Wielkie  na rok 2021 -

referuje  Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-

2032 - referuje  Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  na  pokrycie

deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań - referuje  Pan Błażej Konkol

Wójt Gminy;

5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Banku  Gospodarstwa

Krajowego na wyprzedzające finansowanie  zadania pn.  „Budowa sieci  kanalizacji

sanitarnej w miejscowości Kłodawa Gmina Trąbki Wielkie” w ramach PROW na lata

2014-2020 - referuje  Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

6. Podjęcie uchwały w sprawie wykonania prawa pierwokupu nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej od osoby prywatnej - referuje  Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;



7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w

obrębie geodezyjnym Trąbki Wielkie - referuje  Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany uchwały  nr  34/IV/2008  Rady Gminy Trąbki

Wielkie z dnia 30 maja 2008 roku w sprawie zasad wydzierżawiania i wynajmowania

nieruchomości użytkowych stanowiących własność Gminy Trąbki Wielkie - referuje

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

9. Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

10. Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy;

11. Wolne wnioski;

12. Zamknięcie obrad sesji zwyczajnej.

Następnie przystąpiono do omawiania materiałów sesyjnych. Przewodniczący RG poprosił
Panią Skarbnik o zabranie głosu.

Skarbnik Zofia Gorzyńska – kolejno omówiła zmiany planu dochodów – wprowadzenie kwot
do budżetu  i  zmiany planu  wydatków,  zgodnie  z  załączonym do uchwały uzasadnieniem
zmian. W planie wydatków należy jeszcze dopisać zwiększenie kwoty o 350 000,00 zł na
wykonanie kanalizacji w Sobowidzu.

Radny Grzegorz Żukowski zapytał o zmniejszenie kwoty na drogę w Postołowo- Ełganowo, z
czego  to  wynika?  Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  wynika  to  z  oszczędności  po
przetargowych zgodnie z podpisaną umową na wykonanie robót.

Radny Zbigniew Gębka zapytał o wprowadzenie do planu kwoty 3 mln na mieszkalnictwo?
Wójt odpowiedział,  że jest to wsparcie Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na
budowę mieszkań.

Radny Marian Płotka, w związku ze zwiększeniem planu wydatków o 39 tys zł na operaty,
zapytał na czym mają polegać operaty szacunkowe. Wójt odpowiedział, że operaty stanowią
wycenę do sprzedaży nieruchomości.

Radny Ryszard  Budzyński  zapytał  o  zwiększenie  planu  na  refundację  za  pobyt  dzieci  w
przedszkolach w innych gminach. Wójt  odpowiedział, że po rekrutacji okazało się że brak
miejsc  w  przedszkolach,  dlatego  dzieci  uczęszczają  do  przedszkoli  poza  gminą.  Jeżeli
będziemy rozbudowywali szkołę w Kłodawie to rozbudujemy też oddział przedszkolny.

Radny  Marek  Czerwiński  zapytał  ile  dzieci  jest  umieszczonych  poza  terenem  gminy  w
przedszkolach? Wójt odpowiedział, że na to odpowie Pani Patrycja Jereczek.

Radny Władysław Kanka powiedział, że gmina sprzedaje działki, a tu mamy uchwałę prawo
pierwokupu działki w Sobowidzu - dlaczego? Wójt Gminy odpowiedział, że cena działki nie
jest wygórowana, a jak chcemy zagospodarować teren przy Jeziorze w Sobowidzu to warto ją
kupić na cele rekreacji, dlatego chcemy skorzystać z prawa pierwokupu.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest bardzo dużo zmian do budżetu. Jest nowy
element Polskie Sieci Elektroenergetyczne z kwotą 24600 po stronie dochodów i wydatków.



Wójt Gminy wyjaśnił, że ta kwota przeznaczona jest w całości na budowę placu zabaw przy
Szkole Podstawowej w Trąbkach Wielkich.

Następnie Przewodniczący Zbigniew Leszczyński  zapytał o zwiększenie kwoty dotacji na
remont drogi w Klępinach. Będzie tu remontowany odcinek 1450 mb do drogi asfaltowej.

Pani Patrycja Jereczek – Kierownik Wydz. Oświaty wyjaśniła dlaczego zwiększa się plan o
100 000 zł za pobyt dzieci w przedszkolach w innych gminach. Około 100 dzieci uczęszcza
do przedszkoli w innych gminach, w tym 55 dzieci w gminie Pruszcz Gd. To zwiększenie
planu jest  na pokrycie  wydatków. Czy nasze możliwości  są wyczerpane – zapytał  Radny
Marek Czerwiński?  Pani Jereczek – możemy utworzyć jeden oddział w Mierzeszynie. W
tegorocznej  rekrutacji  nie  przyjęliśmy  11  dzieci  do  przedszkola  w  Trąbkach  Wielkich.
Obecnie jest tu 11 oddziałów, możliwość przyjęcie jest kilkoro dzieci w Trąbkach Wielkich i
Mierzeszynie. Jeżeli rodzic składa wniosek do przedszkola to musimy wskazać miejsce dla
dziecka.

Wójt  Gminy poinformował,  że  oświata  generalnie  ma  przejść  do  budżetu  państwa,  takie
przymiarki są. Dzisiaj dopłacamy 3 mln zł do oświaty.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał na ile wystarczy te 100 000 zł w planie – odpowiedź
była  że  od  lipca  do  końca  roku.  Za  dzieci  uczęszczające  do  Gminy Pruszcz  Gd.  Gmina
wystawia  notę  obciążeniową  na  ok.  43  tys  zł.na  miesiąc.  Za  1  dziecko  w  przedszkolu
niepublicznym płacimy ok. 1000 zł a w publicznym przedszkolu ok. 700 zł.

Wójt Gminy podkreślił, że dzięki temu, że rozbudowane jest przedszkole mniej płacimy i nie
musimy wyprowadzać naszych pieniędzy na zewnątrz.

 Radny Roman Olszewski zadał pytanie dotyczące dowozów dzieci do szkoły -dlaczego  w
autokarze zażądano biletu od dziecka? Wójt wyjaśnił, że usługa przewozu uczniów działa na
zasadzie transportu publicznego. Kupujemy bilety dla dzieci i dziecko musi mieć bilet przy
sobie.

Następnie Przewodniczący RG zapytał o zwiększenie kwoty o 5000 zł  na zakup paliwa dla
OSP?  Poprosił,  aby na  komisję  przygotować informację  jak  paliwo rozkłada  się  na  dane
jednostki OSP.

Radna Justyna Perka zapytała o zwiększenie planu na promocję szczepień o 10 000 zł. Wójt
odpowiedział, że są to środki na przeciwdziałanie Covid-19, tj. na plakaty, ulotki na promocję
szczepień, aktywną edukację poszczepienną. Przewodniczący dodał, że środki te wpływają z
zewnątrz i trzeba je wydać.

Przewodniczący  na  koniec  zapytał   o  zwiększenie  planu  na  350 000  zł  na  remont  ul.
Wdowiaka w Sobowidzu- czy projekt jest zatwierdzony? Wójt odpowiedział, że jeszcze nie,
jest w Starostwie Powiatowym.

Wobec braku pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu prosząc Panią Skarbnik o
zabranie głosu.

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany w WPF. Następnie zadawano pytania.

Radny Władysław Kanka – zapytał o odwodnienie ul. Ks. Wdowiaka. Wójt odpowiedział, że
ulice  położone są w dole,  żeby rozwiązać  problem zalewania szczególnie  w czasie  ulew,
konieczne jest wykonanie odwodnienia.



Radny Zbigniew Gębka zapytał, na czym polega rewitalizacja jezior? Wójt odpowiedział, że
aby wykorzystać turystycznie te tereny nad jeziorami w Sobowidzu i Mierzeszynie muszą być
odpowiednie uzgodnienia z instytucjami jak Wody Polskie. Koncepcje nie podlegają ocenie,
dlatego musimy zlecić wykonanie projektu z uzgodnieniami.

Radna Justyna Perka – zróbmy rzeczy, które czekają od lat np. kanalizacja. W Kaczkach się
nic nie dzieje. Dlaczego są dwie imprezy w Sobowidzu, w Mierzeszynie? Tym mniejszym
miejscowościom też się coś należy.

Wójt Gminy poinformował, że złożyliśmy wniosek na kompleksowe skanalizowanie gminy
na kwotę ponad 70 mln zł.  Jak dostaniemy dofinansowanie to rozwiązany będzie problem
skanalizowania gminy.

Radny Grzegorz. Żukowski zapytał, na co będą przeznaczone środki na zabytki. Odpowiedź
padła,  że  na  renowację  chóru,  który  jest  ozdobiony  obrazami  i  płycinami  w  kościele
parafialnym w Mierzeszynie.

Kolejne dwa punkty zreferowała Pani Skarbnik – wyjaśniła, że zaciągnięcie kredytu ma na
celu sfinansowanie deficytu i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Natomiast zaciągamy
pożyczkę, gdyż w tym roku nie otrzymamy zwrotu dofinansowania z PROW, a zapłaciliśmy
faktury z naszych środków. W momencie otrzymania refundacji spłacimy pożyczkę. Pożyczka
ta nie wpływa na wskaźnik zadłużenia.

Kolejny  punkt  dotyczący  prawa  pierwokupu  działki  w  Sobowidzu  omówił  Wójt  Błażej
Konkol  wyjaśniając,  że  jest  to  dobra  cenowo  propozycja  i  warto  skorzystać  z  prawa
pierwokupu  działki.  Kolejny  projekt  uchwały  dotyczący sprzedaży  nieruchomości  w
Trąbkach  Wielkich  –  Wójt  wyjaśnił,  że  zlecona  jest  wycena  nieruchomości,  jest  to  teren
zabudowy usługowej.  Wywiązała  się  dyskusja,  w wyniku której  Radna  Wioleta  Frydrych
zgłosiła  wniosek  o  wycofanie  tej  uchwały  z  porządku  obrad  sesji,  do  ponownego
przeanalizowania na komisjach.

Ostatnia  uchwała  dotycząca  zmiany  uchwały  w  sprawie  zasad  wydzierżawiania  i
wynajmowania nieruchomości użytkowych – Wójt wyjaśnił,  że do tej pory funkcjonowała
uchwała  z 2008 roku, te stawki dawno się zdeaktualizowały. Propozycja jest, aby Wójt mógł
na  bieżąco  reagować  na  zmiany,  aby miał  możliwość  zmieniać  te  stawki   na  podstawie
zarządzenia.  Wywiązała  się  dyskusja  czy  właściwe  będzie  takie  rozwiązanie,  czy  organ
kontrolujący nie zarzuci swobody działania  dla Wójta. Wójt podkreślił, że stawki na dzień
dzisiejszy są bardzo niskie. Nowe stawki będą ustalane na poziomie cen rynkowych, zależne
od  położenia,  atrakcyjności,  stanu  lokalu  itp.  Zaproponowano,  aby w  uchwale  do  par.  5
dopisać „po uzgodnieniu  z właściwą Komisją Rady Gminy”.

Przewodniczący Zbigniew Leszczyński – po wyczerpaniu tematów  podziękował wszystkim
za udział, po czym zamknął posiedzenie Komisji Wspólnej Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy
Trąbki Wielkie:

Protokolant:
Halina Wrocławska Zbigniew Leszczyński


